
Protokół Nr VII/2019

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 28 marca  2019 r.

Ad 1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas otworzyła VII sesję
Rady  Gminy  Barciany.  Powitała  Wójta  Gminy  –  Martę  Kamińską,  Skarbnika  Gminy  –
Magdę Świercz, Sekretarza Gminy – Annę Tereszko. Powitała następnie zaproszonych gości:
radnego  Sejmiku  Województwa  Warmińsko  –  Mazurskiego  –  Pana  Grzegorza  Prokopa,
dyrektorów  szkół  podstawowych,  powiedziała,  że  dyrektor  Publicznego  Przedszkola
Samorządowego  jest  nieobecna,  ale  usprawiedliwiała  swoją  nieobecność,  w  zastępstwie
kierownika GOPS-u – Panią Wiesławę Kobylińską, dyrektora GOK-u, mieszkańców gminy,
Prezesa Spółki  Zakład Gospodarki  Komunalnej  – Pana Jacka Sapelę,  uczniów ze Szkoły
Podstawowej w Barcianach wraz z nauczycielem – Panią Katarzyną Kaliszewską. Powitała
następnie radnych.  Powiedziała,  że radna Małgorzata  Mateusiak przebywa na zwolnieniu
lekarskim. Powitała następnie sołtysów oraz  protokolanta – panią Emilię Żelichowską oraz
Pana  Franciszka  Kopciucha  –  pracownika  do  obsługi  technicznej.  W  trakcie  obrad
Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła dwie – 10– minutowe przerwy.

 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powitała następnie
przybyłą  Wójt  Gminy  –  Martę  Kamińską  oraz   członków  Rady  Gminy  Barciany  i  na
podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 14 obecnych Radnych.

Ad 3. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wiesława Gajdowskiego.

Ad 4. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  stwierdziła,  że
protokół z VI sesji z dnia 27 lutego  br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała,
czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym - imiennym za
przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  14  radnych,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących  nie  było  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik  do
protokołu).

  

Ad 5. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
zgodnie z § 30 ust. 3 Statutu Gminy Barciany radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z
materiałami 7 dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 36 Statutu Gminy można
przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad. 
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Głos zabrał Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu Andrzej Szwajdych, który złożył 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie: ustalenia zasad i 
wysokości diet przysługującym radnym, uzasadniając go tym, że wymaga jeszcze do-
pracowania. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  podziękowała  za
złożony wniosek, a następnie  poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek
został przyjęty 13 głosami za i 1 głosie wstrzymującym.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy Barciany.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

3. Powołanie sekretarza obrad.

4.  Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy.

5.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.

7. Interpelacje i zapytania Radnych.

8.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Barciany za 
2018 rok.

9. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury oraz 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Barcianach za 2018 r.

10. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej  w Barcianach za 2018 r.

11. Sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w Barcianach 
oraz z realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Barciany 
za rok 2018.

12. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej
za rok 2018 oraz potrzeby związane z ich realizacją.

13. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Barciany na
lata 2019-2031.

14. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

15. Projekt uchwały w sprawie: Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Barcia-
ny na lata 2019 -2021.

16. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy w formie pomocy rzeczowej, zasił-
ków celowych na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz zasiłków celo-
wych  przyznanych pod warunkiem zwrotu.

17. Projekt uchwały w sprawie: opłaty targowej.

18. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku.
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19. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych pro-
wadzonych przez Gminę Barciany oraz określenia granic obwodów publicznych szkół pod-
stawowych od dnia 1 września 2019 roku.

20. Projekt uchwały w sprawie: niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
w 2020 roku.

21. Projekt uchwały w sprawie: określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie Gminy.

22.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

23. Wolne wnioski i informacje.

24. Wnioski mieszkańców.

25. Sprawy różne.

26. Zakończenie obrad.

Ad 6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach mię-
dzy sesjami.                                                                                                                                

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Marta Kamińska przedstawiła informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas podziękowała  za
złożoną informację i prezentację.

Ad 7. Interpelacje i zapytania Radnych.                                                                                      

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Agnieszka Kuczewska złożyła interpelacje na piśmie:

- dot. zamontowania latarni w miejscowości Winda 
 - interpelację dot. naprawy nawierzchni na pętli autobusowej w miejscowości Winda,
- zapytanie w kwestii strajku nauczycieli -

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  zgłosił interpelację na piśmie:
-  dot. poprawy stanu technicznego nawierzchni ulicy Mickiewicza w Barcianach,
- dot. utrudnień w ruchu dużych pojazdów spowodowanych pochylonymi w kierunku jezdni
słupami oświetleniowymi,
- dot. poprawy stanu technicznego nawierzchni ulicy Młynowej w Barcianach,
- dot. złego stanu technicznego nawierzchni wjazdu na parking przy ul. Wojska Polskiego,
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- zapytanie pisemne Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Pana Wiesława Gajdowskiego w
sprawie  wykorzystania  budynku  oraz  sprzętu  po  zlikwidowanym  Zakładzie  Utrzymania
Dróg, Zieleni i Gospodarki Mieszkaniowej w Barcianach, a także kosztów jego utrzymania. 

 

Radna Tamara Musiałowska zgłosiła interpelacje na piśmie:
- dot. wycinki alei dębowej na trasie Drogosze – Kolwiny.

Radna Mirosława Jasek  zgłosiła zapytanie na piśmie w kwestii ubiegania się od Urzędu Mia-
sta w Kętrzynie rekompensaty za poniesione koszty w związku ze sprawą dotacji dla niepu-
blicznego Przedszkola „Biedronka”.

Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas zgłosiła interpelacje na
piśmie dot. naprawy dróg gminnych.

Więcej  interpelacji  i  zapytań  nie  zgłoszono.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława
Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za zgłoszone interpelacje, a następnie oddała głos
dla delegacji młodzieży z Szkoły Podstawowej w Barcianach i nauczycielki Pani Katarzyny
Kaliszewskiej,  którzy  omówili  i  zaprezentowali  zdjęcia  z  wyjazdu  w  ramach  programu
Erasmus +. 

Ad 10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych  i  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  w
Gminie Barciany za 2018 rok.

 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Barcianach
– Pani Ewa Bilska przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narko-
manii w Gminie Barciany za 2018 rok, które stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad 9. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury 
oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Barcianach za 2018 r.

Pani  Justyna Żarnowska -  p.o.  Dyrektora Gminnego Kultury  w Barcianach przedstawiła
sprawozdanie  roczne  z  wykonania  planu  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  oraz
Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Barcianach  za  2018  r.,  które  stanowi  załącznik  do
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protokołu.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  na  wspólnym
posiedzeniu komisji  Pani Dyrektor omawiała sprawozdanie finansowe. Powiedział,  że nie
bez  powodu  zadał  pytanie   dot.  przeprowadzonej  inwentaryzacji.   Myśli,  że  Panią  jako
pełniącą  obowiązki  Dyrektora  obowiązuje  także  ustawa  o  rachunkowości.  Zapytał,  czy
zgodnie z art. 26 ustawy o rachunkowości Pani rozpoczęła inwentaryzację w momencie, gdy
objęła Pani stanowisko. 

Pani Justyna Żarnowska -  p.o. Dyrektora Gminnego Kultury  w Barcianach odpowiedziała,
że inwentaryzacja została rozpoczęta, nie została zakończona ze względu na długoterminowe
zwolnienie lekarskie jednego z pracowników, a w związku z tym, że w GOK-u znajdowały
się przedmioty prywatne tej osoby, więc musieliśmy wrócić do inwentaryzacji w momencie
powrotu tej osoby  ze zwolnienia. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odesłał  Panią  Dyrektor  do
zapoznania się z art.  26 ustawy o rachunkowości,  która mówi,  że do 15 stycznia 2019 r.
inwentaryzacja powinna się zakończyć. 

Pani Justyna Żarnowska -  p.o. Dyrektora Gminnego Kultury  w Barcianach zabrała głos i
odpowiedziała, że wyraźnie Panu odpowiedziała, że stanowisko objęła z dniem 14 stycznia,
więc fizycznie nie było to możliwe, żeby zrobić to do 15 stycznia. Wszelkie pytania związane
z działalności GOK sprzed 14 stycznia prosi kierować do osób, które wtedy nim zarządzały. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odpowiedział, że myśli, ze się Pani
Dyrektor doskonale orientuje, bo udziela odpowiedzi. Wyjaśnił, że GOK jest osoba prawną.
Więc  myśli,  że  takie  pytania  do  organu wykonawczego jakim jest  Wójt  Gminy.  Wyraził
zdanie, że inwentaryzacja jest prowadzona niezgodnie z przepisami.

Pani Justyna Żarnowska -  p.o. Dyrektora Gminnego Kultury  w Barcianach odpowiedziała,
że osoba, która wówczas zarządzała jednostka, powinna za to odpowiedzieć. 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad 10. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Po-
mocy Społecznej  w Barcianach za 2018 r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poinformowała, że
Pani  Kierownik  jest  na  zwolnieniu  lekarskim,  więc  sprawozdanie  przedstawi  pracownik
GOPS – Pani Wiesława Kobylińska. 

Pani  Wiesława  Kobylińska  przedstawiła  sprawozdanie  roczne  z  wykonania  planu
finansowego  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach  za  2018  r.
( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).
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Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. 

Radna Tamara Musiałowska zapytała w kwestii  usług opiekuńczych. Czy dwie opiekunki
mając 17 podopiecznych, mogą te godziny jakoś dostosować.

Pani Wiesława Kobylińska odpowiedziała, że porównując do tamtego roku – tendencja jest
zniżkowa  i  w  tym  roku  mamy  mniej  podopiecznych.  Układając  zakres  opieki  było
dostosowane, aby w podstawowym zakresie dla wszystkich podopiecznych te usługi były.
Myśli, że projekt, który będzie realizowany, będzie zabezpieczał sprawy opiekuńcze.  

 Więcej pytań nie było. 

Ad 11. Sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w 
Barcianach oraz z realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w 
Gminie Barciany za rok 2018.

Pani  Wiesława Kobylińska przedstawiła  sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu
Interdyscyplinarnego  w  Barcianach  oraz  z  realizacji  zadań  z  zakresu  przeciwdziałania
przemocy w rodzinie w Gminie Barciany za rok 2018. ( sprawozdanie stanowi załącznik do
protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad 12. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy za-
stępczej za rok 2018 oraz potrzeby związane z ich realizacją.

Pani  Wiesława Kobylińska przedstawiła  sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu
Interdyscyplinarnego  w  Barcianach  oraz  z  realizacji  zadań  z  zakresu  przeciwdziałania
przemocy w rodzinie w Gminie Barciany za rok 2018. ( sprawozdanie stanowi załącznik do
protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad 13. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany
na lata 2019-2031.

Ad 14. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.                                

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnymi  punktami obrad są  projekt  uchwały  w sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
Poprosiła Skarbnika Gminy o przedstawienie tych projektów uchwał.  

Skarbnik Gminy – Magda Świercz powiedziała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa
na lata 2019- 2031 ulega zmianie. Zmiany wynikają ze zmian w budżecie na 2019 rok wpro-
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wadzonych zarządzeniem oraz uchwałą. Dochody ogółem zwiększają się o kwotę 224.042,50
zł. Dochody bieżące zwiększają się o kwotę 224.042,50 zł. Podatki i opłaty zwiększają się o
kwotę 109.972,50 zł. Dochody z tytułu dotacji  i środków przeznaczonych na cele bieżące
zwiększają się o kwotę 114.070,00 zł. Wydatki ogółem zwiększają się o kwotę 224.042,50 zł.
Wydatki bieżące zwiększają się o kwotę 282.726,50 zł. Wydatki majątkowe zmniejszają się o
kwotę 58.684,00 zł. Deficyt nie ulega zmianie. Rozchody nie ulegają zmianie.  Kwota długu
nie ulega zmianie. Relacja zrównoważenia wydatków bieżących, o której mowa w art. 242
ustawy o finansach publicznych jest zachowana.  Informacje uzupełniające o wybranych ro-
dzajach wydatków budżetowych ulegają zmianie, z tego: wydatki bieżące na wynagrodzenia
i składki od nich naliczane zwiększają się o kwotę 4.875,00 zł. Wydatki związane z funkcjo-
nowaniem  organów  jednostki  samorządu  terytorialnego  ulegają  zwiększeniu  o  kwotę
16.537,00 zł. Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy ulegają
zmniejszeniu w 2019 roku o kwotę 383.713,00zł, w 2020 roku o kwotę 147.471,00 zł, są to
wydatki majątkowe. Wydatki inwestycyjne kontynuowane w 2020 roku ulegają zmniejszeniu
o kwotę 147.471,00 zł.  Nowe wydatki inwestycyjne w 2019 roku ulegają zmniejszeniu o
kwotę 442.397,00 zł, natomiast w 2020 roku zwiększają się o kwotę 147.471,00 zł.  Wydatki
majątkowe w formie dotacji ulegają zwiększeniu o kwotę 383.713,00 zł. Wydatki majątkowe
na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5
ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy w 2019 roku ulegają zmniejszeniu w roku 2019 i 2020. Przedsięwzię-
cia ulegają zmianie. Rezygnuje się z przedsięwzięcia Budowa ścieżki rowerowej Barciany-
Stara Różanka, ponieważ wniosek nie przeszedł pozytywnej oceny. Powiedziała następnie, że
budżet Gminy Barciany na 2019 rok ulega zmianie. Dochody ogółem zwiększają się o kwotę
109.972,50 zł, są to dochody bieżące. Dochody majątkowe nie ulegają zmianie. Omówiła na-
stępnie zaistniałe zmiany po stronie dochodów i wydatków (uzasadnienie stanowi załącznik
do protokołu). 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie.  Zapytała,  czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie  zgłoszono.  Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   7
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031, 1 członek wstrzymał się od głosu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że  4 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na
lata 2019-2031, 1 członek wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.
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Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie  opinii.  Poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława
Gajdowskiego  o  odczytanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian   Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego odczytał  projekt uchwały w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14  radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu)  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi
załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła następnie
Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat
projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  6
członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2019 rok, 1 członek wstrzymał się od głosu, 1 członek nie głosował.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że  4 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok, 1 członek wstrzymał się
od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii i poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha
o  odczytanie  projektu  uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch  odczytał  projekt uchwały w sprawie
zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi
załącznik do protokołu).
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Głos zabrała radna Agnieszka Kuczewska podziękowała  dla radnych za przychylność, dla
Pani Wójt i Pani Skarbnik za znalezienie funduszy na chodnik w Windzie. 

Ad 15. Projekt uchwały w sprawie: Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gmi-
nie Barciany na lata 2019 -2021.

Pani Wiesława Kobylińska przedstawiła projekt uchwały w sprawie: Gminnego Programu
Wspierania Rodziny w Gminie Barciany na lata 2019 -2021 ( projekt uchwały stanowi za-
łącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  8 człon-
ków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w sprawie:  Gminnego  Programu
Wspierania Rodziny w Gminie Barciany na lata 2019 -2021.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że  5 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie: Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Barciany na
lata 2019 -2021.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Barciany na lata 2019 -2021.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie  opinii  i  odczytała  projekt   uchwały  w  sprawie:  Gminnego  Programu
Wspierania Rodziny w Gminie Barciany na lata  2019 -2021, a następnie poddała projekt
uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  14  radnych  głosowało  za  przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było  (uchwała stanowi załącznik do
protokołu) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Ad 16. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z po-
mocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy w formie pomocy rzeczowej,
zasiłków celowych na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz zasiłków
celowych  przyznanych pod warunkiem zwrotu.

Pani Wiesława Kobylińska omówiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wy-
datków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy w
formie pomocy rzeczowej, zasiłków celowych na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłków
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okresowych oraz zasiłków celowych  przyznanych pod warunkiem zwrotu. ( projekt uchwały
stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   8
członków  komisji  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie:  określenia  zasad  zwrotu
wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy
w  formie  pomocy  rzeczowej,  zasiłków  celowych  na  ekonomiczne  usamodzielnienie,
zasiłków okresowych oraz zasiłków celowych  przyznanych pod warunkiem zwrotu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej
będących w zakresie zadań własnych gminy w formie pomocy rzeczowej, zasiłków celowych
na  ekonomiczne  usamodzielnienie,  zasiłków  okresowych  oraz  zasiłków  celowych 
przyznanych pod warunkiem zwrotu.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w za-
kresie zadań własnych gminy w formie pomocy rzeczowej, zasiłków celowych na ekono-
miczne usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz zasiłków celowych  przyznanych pod
warunkiem zwrotu.

 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii i poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha
o  odczytanie  projektu  uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadcze-
nia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy w formie pomocy rze-
czowej, zasiłków celowych na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz za-
siłków celowych  przyznanych pod warunkiem zwrotu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch  odczytał  projekt uchwały w sprawie
określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie
zadań własnych gminy w formie pomocy rzeczowej,  zasiłków celowych na ekonomiczne
usamodzielnienie, zasiłków okresowych oraz zasiłków celowych  przyznanych pod warun-
kiem zwrotu.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie
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było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 17. Projekt uchwały w sprawie: opłaty targowej.

Skarbnik Gminy – Magda Świercz przedstawiła projekt uchwały w sprawie:  opłaty targowej
(projekt tej uchwały stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.  W związku z brakiem
pytań,  poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji
na temat tego  projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   8
członków komisji pozytywnie projekt uchwały w sprawie: opłaty targowej.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie: opłaty targowej.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: opłaty targowej.

 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii,  odczytała  projekt  uchwały w sprawie  opłaty targowej,  a następnie
poddała projekt uchwały  pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stano-
wi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do proto-
kołu).

Ad 18. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że zgodnie z
art. 11 lit. „a”  ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt co roku, do 31 marca
gmina  ma  obowiązek  uchwalić  Program  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku. Przedstawiła
zakres  obowiązywania  Programu.   Dodała,  że  projekt  Programu  został  przekazany  do
zaopiniowania  Powiatowemu  Lekarzowi  Weterynarii  w  Kętrzynie,  organizacjom
społecznym,  których  statutowym  celem  jest  ochrona  zwierząt,  a  także  zarządcom  i

11



dzierżawcom  obwodów  łowieckich  działającym  na  obszarze  Gminy.  Powiatowy  Lekarz
Weterynarii pismem z dnia 4 lutego br. nie wniósł uwag do niniejszego projektu uchwały. Nie
wpłynęły inne opinie,  co zgodnie z  art.  11 a  ust.  8  ww  ustawy nie  wyrażenie opinii  w
terminie 21 dni uważa się za akceptację. Środki na realizację Programu są zabezpieczone w
budżecie gminy w wysokości 60 tys zł. W ubiegłym roku wydatkowano na realizację tego
Programu kwotę 51.952,80 zł.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie.  Zapytała,  czy sa pytania w tej  kwestii.  Pytań nie było,  w związku z tym
Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  następnie  Przewodniczących  Komisji  o
przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego  projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  8 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Programu opie-
ki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Barciany w 2019 roku.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie: : przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobie-
gania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projektu  uchwały w spra-
wie : przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno-
ści zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wiceprze-
wodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego  o odczytanie projektu uchwały w
sprawie  : przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bez-
domności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku.

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  odczytał projekt uchwały w spra-
wie: przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno-
ści zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za od-
czytanie projekt uchwały w sprawie:  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomny-
mi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2019 roku, a na-
stępnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyję-
ciem projektu uchwały, głosów przeciw  i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi za-
łącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad 19. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych
prowadzonych przez Gminę Barciany oraz określenia  granic obwodów publicznych szkół
podstawowych od dnia 1 września 2019 roku.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały.  Powiedziała, że zgodnie z
art.  39  ust.  5  Prawo  oświatowe  Rada  Gminy  ustala  plan  sieci  publicznych  szkół
podstawowych prowadzonych przez gminę.  Obecnie obowiązuje plan przyjęty na sesji  w
dniu 30 marca 2017 r.,  który został  ustalony na okres od 01.09.2017 r.  do 31.08.2019 r.
Zgodnie ze zmianami ustawy Prawo oświatowe należy podjąć nową uchwałę. Dodała, że jest
pozytywna opinia Warmińsko – Mazurskiego Kuratora Oświaty.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. W związku z brakiem py-
tań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła następnie Przewodniczących Komisji o przedsta-
wienie opinii poszczególnych komisji na temat tego  projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  8 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci pu-
blicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Barciany oraz określenia granic
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 roku.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie:  ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych
przez Gminę Barciany oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od
dnia 1 września 2019 roku.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projektu  uchwały w spra-
wie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Bar-
ciany oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września
2019 roku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wiceprze-
wodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha  o odczytanie projektu uchwały w sprawie:
ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Barciany
oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019
roku.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch  odczytał projekt uchwały w sprawie:
ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Barciany
oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019
roku.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za od-
czytanie projekt uchwały w sprawie: ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych
prowadzonych przez Gminę Barciany oraz określenia granic obwodów publicznych szkół
podstawowych od dnia 1 września 2019 roku, a następnie poddała go pod głosowanie. W gło-
sowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw  i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głoso-
wania imiennego stanowi załącznik do protokołu). 

Ad 20. Projekt uchwały w sprawie: niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołec-
kiego w 2020 roku.

Wójt Gminy – Marta Kamińska omówiła projekt uchwały. Powiedziała, że jest to dla niej
bardzo ważny projekt uchwały. Powiedziała, że na podstawie art. 7 ust.1 pkt 17 i art. 18 ust. 2
pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym (t.j.: Dz.U. z 2018 r., poz. 994
z późn. zm.) oraz art. 2 ust.1 ustawy z dnia 21 lutego 2014 r. o funduszu sołeckim (Dz. U. z
2014 r  ,  poz.301.)  Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu  w budżecie  gminy środków
stanowiących fundusz sołecki. Do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy Rada
Gminy podejmuje uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie
funduszu w roku budżetowym.  W gminie,  w której  funkcjonuje 23 sołectwa,  wyrażenie
zgody na utworzenie funduszu sołeckiego wiąże się z rozdrobnieniem środków. Mając na
uwadze możliwości ekonomiczne gminy i jej dochody, zabezpieczenie środków w ramach
funduszu sołeckiego na 2020r.  byłoby szkodliwe dla dalszego rozwoju gminy. Za celowe
uważa  się  wspieranie  i  upowszechnianie  idei  samorządowej,  tym  samym  mimo  nie
wyodrębnienia funduszu na 2020r., będą ponoszone wydatki na rzecz poszczególnych wsi, na
które się zobowiązuje.  Ze względu na bardzo trudna sytuację finansową Gminy Barciany
oraz  braku możliwości zapewnienia środków finansowych w budżecie gminy w wysokości
określonej  ustawą  z  21  lutego  2014  roku  o  funduszu  sołeckim  dla  każdego  sołectwa,
postanawia nie tworzyć powyższego funduszu sołeckiego.   

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  przedstawił  stanowisko  Klubu
Radnych  „Wspólnie  dla  Gminy  Barciany”  dotyczące  projektu  uchwały  w  sprawie  nie
wyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego  na  2020  rok.   Podsumowując
wyraził stanowisko klubu, iż nie zgadzają się na to, by sołectwa w 2020 zostały pozbawione
funduszu sołeckiego.  

Wójt  Gminy  –  Marta  Kamińska  odniosła  się  do  wypowiedzi.  Mówimy  o  decydowaniu
mieszkańców, o tym co ma się zadziać na terenie sołectwa z funduszu sołeckiego. Poruszała
już tą kwestię na posiedzeniu komisji. Są obecni sołtysi. Powiedziała, że jest często tak, że na
zebrania sołeckie w sprawie podziału środków funduszu sołeckiego mało kiedy przychodzi
10 % mieszkańców i zebrania odbywają się wówczas w drugim terminie. Zapytała, czy te 5 -
10 % mieszkańców ma decydować o wydatkowaniu funduszu sołeckiego. Czy potrzebne są
kolejne tuje, kolejne siłownie zewnętrzne, w miejscowościach gdzie wszędzie jest problem z
drogami.   Wszystkie  drogi  gminne wymagają  gruntownych remontów,  biorąc  pod uwagę
ilość interpelacji radnych. Zapytała, skąd ma wziąć pieniądze na remont tych dróg.  Trzeba
dowieźć dzieci, odebrać mleko przez mleczarki, do naszych mieszkańców musi też dojechać
pogotowie. Zobowiązuje się do bieżącego utrzymania sołectw – utrzymania świetlic, nada
świetlice  będą  ogrzane,  będą  miały  prąd,  odprowadzone ścieki,  będą  wywożone odpady,
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tereny  sołectw  będą  koszone,  sprzątane.  Będą  także  wykonywane  inwestycje  na  terenie
sołectw,  ale  tylko  te  które  są  potrzebne,  żeby  godnie  żyć.  Poprawę  estetyki  zrobimy  na
pomocą wycięcia krzaków, regularnego  koszenia.

Radna Tamara Musiałowska zabrała  głos. Powiedziała,  że nie można z góry zakładać,  że
pójdzie na szkodę, więc sołectwa mogą się rozwijać finansowo nadal. Sołectwa przez różne
fundacje sami zdobywają pieniądze, z zewnątrz i jakoś się rozwijają. Jest za uchwałą. 

Wójt  Gminy  –  Marta  Kamińska  dodała,  że  jest  po  spotkaniu  z  sołtysami  ,  na  którym
powiedziała o swojej decyzji. Sołtysi nie stawiali oporu, zrozumieli, ale jak widać radni mają
z tym problem.  

  
Radna  Janina  Kostyk  zabrała  głos  i  powiedziała,  że  nie  zrozumiała.  Zrozumiała  z
uzasadnienie, że fundusz nie jest szkodliwy, jeśli go nie będzie. Zrozumiała z uzasadnienia
całkiem inaczej, ze po prostu zaoszczędzimy, a nie samo to, że nie będzie funduszu, bo on
jest szkodliwy. Po drugie powiedziała, że posłuchała ile tu się zgłasza interpelacji w sprawie
dróg w samych Barcianach tylko, a na to trzeba mieć pieniążki. Byliśmy na objazdach dróg.
W Drogoszach  właśnie  z  funduszu  sołeckiego  zrobiono  chodnik  na  szybkiego,  materiał
budowlany gdzieś zniknął. Chodnik zrobiony, więc zwężył jezdnię. W Skierkach to samo –
kawałeczek chodnika zrobione, trzeba czekać aż ktoś zjedzie, wtedy można tam wjechać. Tak
się  wykorzystuje  fundusz  sołecki.  Tak  jak  wspominała  Pani  Wójt,  że  decydują  tylko
niektórzy  mieszkańcy.  Każdy  chciałby  coś  zrobić,  ale  Gmina  jest  w  trudnej  sytuacji
materialnej.   Dlaczego  o  tym  się  nie  rozmawia.  Rozumie,  że  każdy  ma  prawo  składać
interpelacje. Jeżeli radny dostał mandat, to tłumaczy swoim mieszkańcom, dlaczego tego nie
można  zrobić,  dlaczego  fundusz  wstrzymany.  Zaproponowała  wstrzymanie  funduszu
sołeckiego na rok. Łatwa jest decyzja, że nie będziemy funduszu wstrzymywać.  Łatwo jest
głosować przeciwko takim uchwałom, ale ciężko jest wziąć na siebie taką odpowiedzialność.
Jest pierwszy raz w Radzie. Wróciła jeszcze do kwestii uchwalanych opłat za odpady. Jest to
duża kwota, rozumie to, ale jak za dwa lata w Barcianach, Mołtajnach, Drogoszach będą
pełne pojemniki śmieci i nikt nie wywiezie, więc wzięła te odpowiedzialność na siebie i teraz
tez bierze odpowiedzialność. Niech ta gmina się rozwija i wyjedzie  z zadłużeń. 

Głos zabrała radna Wiesława Antończyk i zapytała radną Janinę Kostyk, o jaki materiał w
Drogoszach chodzi, co zginęło, o czym pani mówi ?

Radna Janina Kostyk odpowiedziała, że jak byliśmy na objeździe dróg, to był zgromadzony
materiał,  wykopany  z  ziemi  pod  chodnikiem –  kostki  betonowe.  Jedna  kupka została,  a
mieszkańcy twierdzą, że reszta na przyczepach została wywieziona. 

Radna Wiesława Antończyk zapytała, kto dla Pani coś takiego powiedział.

Radna Janina Kostyk odpowiedziała, że to powiedziała jej radna Tamara Musiałowska.   

Radna Wiesława Antończyk odpowiedziała, że radna Musiałowska była u niej i zapytała. Ona
odpowiedziała,  że  tak  dwie  przyczepy  zostały  wywiezione  na  plac  zakładu  do  Barcian.
Zapytała radna Musiałowską, czy to sprawdziła.

Radna Tamara Musiałowska odpowiedziała, że nie sprawdziła. 

Radna  Wiesława  Antończyk  powiedziała,  że  dopytywała  Pana  Pawła  Oracza,  który
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powiedział, że jak odchodził z końcem stycznia, to materiał ten leżał na placu. Była sołtysem
i nic nie zginęło. Gdzie miała to składować – trafiło to na plac do Pana Oracza i ten piach i
cement. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  ze
jeżeli radna Musiałowska i radna Kostyk powzięły taka informację, to należało to zgłosić i
nie czekać do sesji. Trzeba było wyjaśniać takie sprawy na komisji. 

Następnie głos  zabrała  radna Agnieszka  Kuczewska powiedziała,  że  bardzo ubolewa nad
tym, że nie będzie funduszu sołeckiego. Powiedziała,  że sołectwo Winda było zawsze na
uboczu, ale mogli coś zrobić. Fundusz przeznaczali na drogi, stawiali przystanki tego rodzaju
rzeczy.  Plac  zabaw  przy  szkole  też  z  funduszu  sołeckiego,  ale  korzystają  te  dzieci  z
wszystkich sołectw. 
Wyraziła obawę w imieniu mieszkańców, bo zawsze mogli o czas decydować. 

Wójt Gminy – Marta Kamińska zabrała głos i powiedziała, że mieszkańcy mają powodu,
żeby  czuć się zagrożeni jeżeli chodzi o fundusz sołecki   rzeczywiście – Sołectwo Winda
jako jedno z nielicznych przeznaczało środki na utrzymanie dróg i to się nie zmieni. Teraz,
ma nadzieję, że drogi w sołectwach będą bardziej zadbane. Chodzi o ok. 450 tys zł, które jest
przeznaczone w budżecie.   Bieżące  utrzymanie  sołectw – utrzymanie  świetlic,  przeglądy
techniczne  placów  zabaw,  siłowni  zewnętrznych,  czyli  tych  wydatków  które  musza  być
poniesione to będzie  kwota w granicach 50 tys zł. Czyli 450 tys zł możemy przeznaczyć na
bardziej potrzebne rzeczy niż tuje, siłownie zewnętrzne we wsiach,  w których mieszka 6 – 7
rodzin.  Są bardziej potrzebne rzeczy niż tuje i siłownie. 

Radny  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  radni  są  tu  kolejną  kadencje  i  teraz  chcemy
odebrać  mieszkańcom,  to  co  im zostało,  na  co  mają  wpływ.  A może  trzeba  by  było   z
mieszkańcami porozmawiać.  pOdał przykład, że Sołectwo  Momajny przeznaczyło środki na
ogrodzenie cmentarza. Proponuje zostawić fundusz sołecki – może jakiś mostek, drogę uda
się  wyremontować.  Ale  dajmy  szanse  mieszkańcom.   Na  zebrania  przychodzi  5  czy
dziesięciu mieszkańców, ale  ta  garstka osób obroniła  wiele  świetlic  i  chodników. To jest
urażające – ważne jest to że mała grupka coś robi. Proponuje fundusz pozostawić, tylko na
ważne potrzeby.

Wójt  Gminy  –  Marta  Kamińska  powiedziała,  że  wie,  że  do  tej  pory  za  czasów  jej
poprzednika było narzucane to, na co można wydać środki z funduszu  a na co nie można.
Nie będzie kontynuowała tego procederu, ponieważ to jest niezgodne z prawem – nie może
czegoś narzucić., bo fundusz sołeckie jest po to, by mieszkańcy mogli o nim decydować.

Radny  Andrzej  Szwajdych  zaproponował,  aby  chociaż  trochę  zostawić  władzy  dla
mieszkańców. 

Wójt Gminy- Marta Kamińska powiedziała, że tu nie chodzi o zabranie funduszu sołeckiego
na wieki, chodzi o rok  2020. Nie odpowie, czy na kolejny także. Radni powinni wiedzieć
jaka jest sytuacja finansowa.  

Przewodnicząca Rady Gminy Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas w związku z
wyczerpaniem  tematu, poprosiła  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii
poszczególnych komisji na temat tego projektu uchwały.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że 4 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie: niewyrażenia zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 roku, 1 członek głosował przeciw, a 2 się wstrzy-
mało, 1 członek nie głosował. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że   2  członków  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
uchwały  w sprawie: niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego  w  2020
roku, 2 członków wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 2 członków pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie: nie-
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 roku,  1 członek głosował
przeciw, a 2 wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała projekt 
uchwały w sprawie: niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2020 
roku, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 6 radnych głosowało za
przyjęciem projektu uchwały, 7 radnych głosowało przeciw  i 1 radny wstrzymał się od głosu
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi za-
łącznik do protokołu). 

Głos zabrał radny Andrzej Szwajdych i powiedział, że na nas radnych będzie ciążył obowią-
zek, aby te środki nie poszły w błoto.   

Radna Janina Kostyk powiedziała, że ciekawe jak będą głosowali ci radni, którzy teraz głoso-
wali przeciw, jeżeli w grudniu zabraknie pieniążków w Urzędzie Gminy. 

Ad 21. Projekt uchwały w sprawie: określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie 
Gminy.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że nowelizacja
ustawy o samorządzie gminnym na początku roku 2018 art. 28aa określiła nową instytucję
jak raport  o stanie gminy.  Przedstawiła zapis tego artykułu.  Powiedziała o propozycjach
naniesionych podczas posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. Powiedziała, że podczas
wspólnego posiedzenia  komisji  radni  pracowali  nad  tym projektem.  Opiniowanie  już  się
odbywało po zmianach. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że jest to nowy doku-
ment, o którym stanowi ustawa o samorządzie gminnym. Jest to bardzo ważny dokument 
przy udzielaniu absolutorium dla Wójta Gminy. Dodał, że ten dokument obowiązuje także w 
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innych samorządach, nie tylko w Barcianach. Zmiany zostały naniesione do projektu i uważa,
ze będzie bardziej czytelne. 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie. Zapytała, czy są jeszcze pytania w tej kwestii. Pytań nie było, w związku z
tym   Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  następnie  Przewodniczących  Komisji  o
przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego  projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  8 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: określenia szczegółowych
wymogów raportu o stanie Gminy.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie: określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie Gminy.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projektu  uchwały w spra-
wie: określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała  projekt
uchwały w sprawie: określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie Gminy, a następnie
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem pro-
jektu uchwały, głosów przeciw  i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do
protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu). 

 Ad 22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.                                                         

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  Wójta
Gminy – Martę Kamińską  o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt Gminy – Marta Kamińska  powiedziała, że udzieli odpowiedzi na interpelacje na pi-
śmie.
Powiedziała, ze na niektóre interpelację odpowie dzisiaj. 

Wójt Gminy – Marta Kamińska  odpowiedziała na zapytanie Wiceprzewodniczącego Rady
Gminy Wiesława Gajdowskiego w sprawie poprawy stanu nawierzchni w pasie drogi woje-
wódzkiej 591 – wjazd na parking. Odpowiedziała, że 1 sierpnia 2018 r. jej poprzednik Ry-
szard Kozyra wystosował pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich – przedstawiła to pismo.
Przedstawiła następnie odpowiedź na to pismo z dnia 27 sierpnia 2018 r.  

Wójt Gminy – Marta  Kamińska odpowiedziała następnie na zapytanie  Wiceprzewodniczą-
cego Wiesława Gajdowskiego w sprawie pochylonych słupów oświetleniowych.  Zapytała,
czy radny zgłaszał kiedykolwiek interpelację w tej sprawie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Wiesław Gajdowski odpowiedział, że nie było.
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Wójt Gminy – Marta  Kamińska zapytała, od  kiedy te słupy stoją, od 22 listopada. Rozumie,
ze stan dróg mógł się pogorszyć przez okres zimowy, ale większość interpelacji, które otrzy-
muje na swoje ręce to na to  miał 24 lata jej poprzednik. Dlaczego wtedy nikt nie składał in-
terpelacji o te rzeczy.    

Wójt Gminy Marta Kamińska udzieliła odpowiedzi na zapytanie pisemne Wiceprzewodni-
czącego Rady Gminy – Pana Wiesława Gajdowskiego w sprawie wykorzystania  budynku
oraz sprzętu po zlikwidowanym Zakładzie Utrzymania Dróg, Zieleni i Gospodarki Mieszka-
niowej w Barcianach, a także kosztów jego utrzymania. 

Wójt Gminy Marta Kamińska udzieliła odpowiedzi  cytując Protokół ze wspólnego posiedze-
nia wszystkich komisji Rady Gminy Barciany odbytego w dniu 27 grudnia 2018 roku :

„ Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski zapytał, co z budynkiem Zakładu.

Wójt Gminy – Marta Kamińska odpowiedziała, że budynek pozostaje w rękach Gminy i bę-
dzie zapewne kluczowy dla Spółki. ”;

- cytując Protokół Nr III/2018 z sesji Rady Gminy Barciany z dnia 28 grudnia 2018 r. :

„Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że budynek Zakładu po byłej piekarni został
wyremontowany i zmodernizowany i jest jeszcze w trakcie trwania projektu termomoderni-
zacyjnego tzw. Słońce i ziemia. Budynek nie może zostać przekazany nikomu, jedynie forma
umowy użyczenia lub dzierżawy. Następnie Sekretarz Gminy przedstawiła procedurę likwi-
dacyjną. (...)Mienie Zakładu przejdzie na Gminę po przekazaniu protokołu zdawczo – od-
biorczego.  Pracownicy  na  podstawie  porozumienia  stron  zostaną  zatrudnieni  w  Spółce.
Sprzęt przejdzie na Gminę, a w późniejszym terminie przejdzie na mienie Spółki.”

Wójt Gminy dodała do swojej wypowiedzi, że nikt się nie powoływał na to, że będą oszczęd-
ności wynikające z przejęcia budynku ZUDiZ-u. 

 

 Ad 23. Wolne wnioski i informacje.                                                                                           

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Głos zabrała  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, która przedstawiła notatkę służbową  w
kwestii planowanej kontroli. Poinformowała, że na dzień 7 marca 2019 r. była zaplanowana
kontrola w siedzibie Przedszkola Publicznego, jednakże kontrola ta  nie  mogła się odbyć,
ponieważ zgodnie z zapisem statutu kontrolę przeprowadza cały skład komisji, natomiast nie
był obecny radny Dawid Jackiewicz.

Głos  zabrał  radny  Dawid  Jackiewicz,  który  przeprosił.  Powiedział  również,  że  chciałby
zrezygnować z pracy w komisjach. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zarządziła przerwę.

Po  przerwie  radny  Dawid  Jackiewicz  złożył  na  ręce  Przewodniczącej  Rady  Gminy
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rezygnację z udziału w pracy w Komisji Rewizyjnej i oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu
i Spraw Socjalnych. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  przypomniała  o
zakresie  wniosków  mieszkańców  zgodnie  §  39  Statutu  Gminy  Barciany.  Poprosiła  o
niekomentowanie przez publikę przebiegu obrad sesji.

Wójt Gminy – Marta Kamińska zabrała głos i odniosła się do projektu uchwały w sprawie
ustalenia  zasad  i  wysokości  diet  przysługującym  radnym,  który  został  dzisiaj  zdjęty  z
porządku  obrad  radnych.  Odczytała  treść  niniejszego  projektu.  Powiedziała,  że  chciała
wnieść autopoprawkę w kwestii nieobecności nieusprawiedliwionych, ponieważ zgodnie z
wyrkami  sądów  nie  na  nieusprawiedliwionej  nieobecności.  Zwróciła  się  do  oglądającej
publiczności.  Powiedziała,  że  w tym projekcie  chodziło  jej  wyłącznie  o  nieobecności  na
komisjach i  sesjach.   Ale nie  spotkało się to  z aprobata radnych – mieli  do tego prawo.
Odniosła się następnie do objazdu dróg, który trwał w minionych tygodniach – były to 4 dni.
Interpelacje  wpłynęły  dzisiaj  od  Pani  Przewodniczącej  Rady  i  od  Pana  Gajdowskiego.
Powiedziała, że przykro jej jest że nie uczestniczyli w objeździe z większością radnych, bo
chciała wyjść z inicjatywą, abyśmy razem – wspólnie podjęli decyzję, które drogi wymagają
naprawy natychmiastowej.  Jak  zapewne  radni  wiedzą  –  mamy ograniczony  budżet  w tej
kwestii i nie da się zrobić wszystkich dróg i nie da się naprawić  w ciągu kilku miesięcy, co
było zaniedbane latami.  Nie mówi  tu o wszystkich drogach. Odniosła się także do pisma,
które wpłynęło do Wójta jakiś czas temu od radnego Gajdowskiego. Powiedziała – zwracając
się do mieszkańców, że ma prośbę o nieprzekłamywanie, nieprzekręcanie informacji, które
uzyskują od Pani Wójt podczas spotkań. 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przypomniała, że
podczas której sesji Pan Kazimierz Witczak wystosował wniosek, aby projekty uchwał były
publikowane w BIP-ie.  Więc  gdyby te  projekty  były  umieszczone,  to  to  wystąpienie  nie
byłoby konieczne, bo każdy mieszkaniec mógłby zapoznać się z treścią uchwały, którą radni
postanowili skierować do komisji i przepracować, bo podczas dyskusji stwierdzono pewne
uchybienia. To był dobry wniosek i warto go wprowadzić w życie.   

Wójt  Gminy  –  Marta  Kamińska  zabrała  głos  i  powiedziała,  że  od  dnia  jutrzejszego
wszystkie projekty uchwał będą w BIP-ie.

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 24. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  powiedziała,  że
zgodnie z kolejnością zgłoszeń udzieliła głosu Pani Danucie Czerwińskiej. 

Głos zabrała Pani Danuta Czerwińska, która odniosła się do wyborów sołeckich w naszym
sołectwie,  a  konkretnie  chodzi  jej  o  nieładne  zachowanie  radnego  Gajdowskiego.
Powiedziała, że wówczas Pani Wójt zaprosiła do stołu Pana Gajdowskiego, a pan Gajdowski
odmówił,  to  było  nieładne.  Jego  odpowiedź  była  niegrzeczna.  Powiedziała,  że  nas
mieszkańców nie obchodzą Pana radnego przekonania polityczne. Mieszkańców interesuje
praca na rzecz Gminy, ale po dzisiejszym zachowaniu, że nie przeszła ta ustawa, to widać, że
toczycie między sobą walkę. Mieszkańcy chcieliby, abyście taką walkę toczyli w imię dobra
gminy. Powiedziała, że Gmina została zniszczona przez te wszystkie poprzednie lata. Prosi,
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aby wznieść się ponad podziałami, swoimi przekonaniami i walczyć ale w imię dobra gminy.
Odniosła się następnie  do drogi -  ścieżki Greenvelo  w kierunku miejsc. Ogródki. Dlaczego
poprzednia władza nazwała tę drogę ścieżkę  Greenvelo. Nic wspólnego to nie ma ze ścieżką.
Ta drogą jeżdżą samochody ciężarowe,  ta droga jest  zniszczona.  Ma nadzieję,  że coś się
zmieni i będzie to prawdziwa ścieżka Greenvelo. 

Następnie  głos  zabrał  Pan  Kazimierz  Witczak,  który  zgłosił  uwagi  do  cmentarza
komunalnego w Barcianach i skierował je do Pani Wójt:
- niekompletne ogrodzenie,
- dzikie zwierzęta biegają po cmentarzu,
- śmietnik dookoła cmentarza,
- radykalne odkrzaczenie całego cmentarza,
- duży znak na płocie, że psów nie można wprowadzać,
- permanentne otwieranie bramy – cały czas otwarta,
- nie jeżdżenie samochodem po cmentarzu, zakaz wjazdu.

Zwrócił się do Pani Wójt, że pani lektorat 1592 osoby ufają i wierzą w Panią, że sobie Pani
Wójt z tym problemem poradzi.

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 25. Sprawy różne.                                                                                                                 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie spraw różnych. Z pierwszej kolejności zabrała głos i poinformowała, że na ręce
radnych wpłynęły pisma:
- Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kętrzynie o naprawę drogi Rodele – Ogródki – Srokowo,
które odczytała,
- poinformowała, że wpłynęły 3 skargi: skarga wpłynęły do Biura Poselskiego Zbigniewa
Ziobro  –  ta  skarga  została  przekierowana  do  Pani  Wójt,  a  Pani  Wójt  zawiadomiła  o
przekazaniu  skargi  Radzie  Gminy  celem  jej  merytorycznego  rozpatrzenia,  druga  skarga
wpłynęła do Ministerstwa Edukacji   Narodowej,  przekazanej do Pani Wójt ,  a Pani Wójt
zawiadomiła o przekazaniu  skargi  Radzie Gminy celem jej  merytorycznego rozpatrzenia,
skarga od rodziców i Pani Wójt także zawiadomiła o przekazaniu skargi dla Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że od tej kadencji przy Radzie Gminy działa
Komisja Skarg, wniosków i Petycji te skargi będą skierowane właśnie do tej komisji. Dodała,
ze takie decyzje mogą być podejmowane jedynie  na sesji, co uczyniła przekazując skargi do
rozpatrzenia merytorycznego dla tej właśnie komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy–  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poinformowała
radnych  o  zaproszeniu  na  konkurs  recytatorski  przez  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w
Mołtajnach. 

Poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia komisji rozmawiano o piśmie mieszkanki
Świętego Kamienia. Komisja Budżetu i Finansów  działała w tej sprawie.
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Przewodnicząca Rady Gminy– Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała następnie
skargę  mieszkańca  na  Wójta  Gminy  Barciany  –  Martę  Kamińską,  którą  skierowała  do
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Poinformowała następnie o terminach kolejnych sesji tj. 26.04, 30.05, 27.06.  

Powiedziała następnie, że na dzisiejszej sesji były prezentowane sprawdzania za 2018 r. 
GOPS i GOK-u. Ubolewa, że nie ma już obecnej Pani Dyrektor GOK-u. Zwróciła uwagę na 
statut GOK-u, który mówi że do podstawowych zadań należy: a) edukacja kulturalna i wy-
chowanie przez sztukę;

b) gromadzenie, dokumentowanie, tworzenie, ochrona i udostępnianie dóbr kultury;

c) tworzenie warunków dla rozwoju amatorskiego ruchu artystycznego oraz zainteresowania 
wiedzą i sztuką;

d) tworzenie warunków dla rozwoju folkloru, regionalizmu, a także rękodzieła ludowego i ar-
tystycznego z uwzględnieniem potrzeb mniejszości narodowych;

e) rozpoznawanie, rozbudzanie i zaspokajanie potrzeb oraz zainteresowań kulturalnych spo-
łeczeństwa;

Do dodatkowych zadań Ośrodka należy także rozbudzanie i zaspokajanie potrzeb oraz zainte-
resowań w zakresie rekreacji, turystyki, sportu i promocji zdrowia.

Powiedziała, że jest przekonana, iż sport i rekreacja w naszej gminie soi na bardzo wysokim 
poziomie. Hala sportowa jest wykorzystywana w różnorodnym zakresie. Statut mówi, że to 
jest dodatkowe zadanie, natomiast priorytety są nieco inne. Analizowała przedsięwzięcia kul-
turalne od początku roku, to są głównie sportowe. Po wyjaśnieniach Pani Dyrektor na posie-
dzeniu komisji, ma nadzieję że podjęte działania wypełnią zapisy statutowe.  

Następnie zapytała, bo podczas posiedzenia Komisji Pani Wójt zapytała pracownika GOPS-u
o to, żeby wskazać jakie środki  z budżetu gminy są wykorzystywane  podczas zadań  wła-
snych GOPS-u. To są bardzo znaczące środki. Powiedziała, że  na komisji usłyszała, że bę-
dzie zwiększone zatrudnienie dla pracowników socjalnych. Zapytała czy to zatrudnienie nie 
spowoduje wzrostu tych wydatków. 

Wójt Gminy – Marta Kamińska odpowiedziała, że oczywiście że zwiększy, bo przecież praca
jest związana z wynagrodzeniem. Sprawa opieki nad mieszkańcami i ich rodzinami pozosta-
wia jeszcze w pewnych kwestiach wiele do życzenia. Jej inicjatywą jest, aby było więcej pra-
cowników socjalnych i aby zmniejszyły się rejony, które teraz są obsługiwane.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  powiedziała, że był
ogłoszony konkurs do Referatu Organizacyjnego na podinspektora do obsługi Rady. Do 26
marca był czas składania ofert. Zapytała, czy jakiekolwiek oferty wpłynęły. 

Wójt Gminy – Marta Kamińska odpowiedziała, że wpłynęła jedna oferta.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  zapytała, czy była
podyktowana konieczność wprowadzenia zmian kadrowych jeżeli chodzi o obsługę Rady.

Wójt Gminy – Marta Kamińska odpowiedziała, że chodzi o odciążenie pracownika gminy –
Pani Emilki, która ma naprawdę bardzo szeroki zakres obowiązków i są dni, kiedy naprawdę
sobie nie radzi. Spędza bardzo dużo czasu po godzinach. Chodzi to przede wszystkim o od-
ciążenie i usprawnienie pracy dla pracownika. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za wy-
jaśnienia. 

Wójt Gminy – Marta Kamińska dodała, że tutaj nie chodzi tylko i wyłącznie o stanowisko
obsługi Rady. To będzie pracownik Urzędu Gminy, który tez odciąży drugiego pracownika.
To stanowisko będzie łączyło prace dwóch naszych pracowników, którzy są właśnie w pew-
nym stopniu przeciążeniu. Ta osoba będzie też miała obronę cywilną i zarzadzanie kryzysowe
i wszystkie sprawy związane z wojskowością i innymi sprawami rzeczy. 

   
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 26. Zakończenie obrad.

W związku z  wyczerpaniem porządku obrad  V sesji  Rady Gminy  Przewodnicząca  Rady
Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas, zamknęła jej posiedzenie o godz. 17.10,
dziękując wszystkim za udział.

Pełny przebieg obrad VII sesji  Rady Gminy został zapisany w formacie wideo i znajduje się
na BIP Urzędu Gminy w Barcianach. 

   

                  
     Przewodnicząca Rady Gminy

 Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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